
Behoud onze Volkstuin in buitengebied Aalst 

De gemeente Waalre heeft een omgevingsvisie ontwikkeld voor het buitengebied Aalst. 
Eerder is al een petitie gestart die een brede reactie geeft op die omgevingsvisie. Deze nieuwe 
petitie concentreert zich op het behoud van het volkstuincomplex en een sterke inperking van de 
bouwdrift rondom de volkstuin. 

De gemeente wil 200 woningen bouwen op circa 10 hectare, aansluitend aan de wijk Ekenrooi-
Zuid, omsloten door de Achtereindsestraat, de bosrand in het oosten en lopend tot achter de 
percelen van de nummers 1a, 1b en 1d. Bezien vanuit het Achtereind levert dat een grote visuele 
vervuiling op, in plaats van zicht op akkers en bos dringen zich de contouren op van een grote 
woonwijk. 
De Volkstuinvereniging is niet tegen woningbouw in dit gebied, wij beseffen dat de gemeente 
Waalre haar bijdrage moet leveren volgens gemaakte regionale afspraken maar de voorgestelde 
schaal van bebouwing is volstrekt onaanvaardbaar. 
Over de afwikkeling van het verkeer zegt de gemeente zelf dat hier "een uitdaging ligt". Nergens in 
dit rapport is ook maar iets te vinden over de aanpak van die "uitdaging". Dat doet het ergste 
vrezen voor de bewoners van de Wilhelminalaan, Ekenrooisestraat én voor onze schoolgaande 
jeugd! 

De Volkstuinvereniging  telt 83 leden. Inclusief gezinsleden zijn ruim 200 mensen direct verbonden 
met verbouw en consumptie van eigen groente en fruit.  
Onze vereniging is een afspiegeling van onze samenleving, op allerlei manieren. Alle 
maatschappelijke lagen zijn bij ons vertegenwoordigd. Leeftijden lopen van 30- tot 80+. Mannen en 
vrouwen zijn gelijk vertegenwoordigd. Onze vereniging is demografisch gezien, Brainport in het 
klein; we hebben, uiteraard naast een meerderheid aan autochtonen ook veel leden afkomstig uit 
alle hoeken van Europa, Azië en Afrika. En dat gaat allemaal plezierig met elkaar om. Niets wat de 
omgang zo makkelijk maakt als samen op de volkstuin werken en samen delen in de kleine 
vreugden die een moestuin je schenkt. 
Daarnaast is ons complex ook in gebruik als wandel- en ruiterroute, mensen genieten van de 
kleurrijke tuinen, het snoepfruit langs de randen en maken een praatje met de volkstuinders. Niet 
voor niets staat in de omgevingsvisie zèlf dat een volkstuin een waardevolle sociale functie heeft! 

Mocht de volkstuin blijven dan zal zij pal liggen tegen een kleine woonwijk, voor alle partijen een 
waarlijk perfecte locatie. De volkstuin zal een bijzondere uitstraling geven aan die woonwijk. 

De verbouw van groente en fruit gebeurt doorgaans op biologische wijze. Herbiciden zijn verboden 
en onze leden zijn voorzichtig in hun keuze van gewasbeschermingsmiddelen, áls ze die al 
gebruiken! Ons volkstuincomplex is een ecologische oase, met een gezonde bodem en een rijke 
insecten- en vogelpopulatie. Vergelijk dat eens met de ecologische woestijnen die maisakkers en 
graslanden in feite zijn en waar ook in de omgevingsvisie duidelijk stelling tegen wordt genomen. 
Wij zijn blij te lezen dat de gemeente een vitaal landschap voor ogen heeft, met grondgebruik dat 
in balans is met het natuurlijke systeem. Nog vrolijker worden wij wanneer wij lezen dat de 
gemeente ruimte wil bieden aan kleinschalige recreatie, kringlopen wil sluiten op lokaal niveau en 
dat zij het toejuicht indien midden in de Waalrese samenleving zich een coöperatieve 
voedselvoorziening ontwikkelt. 
Beste gemeente, u hoeft niets meer te bieden, te ontwikkelen of toe te juichen, het ís er al, bij ons 
op het Volkstuincomplex. En wij vragen u, wees daar zuinig op, koester wat u al hebt en waarvoor 
u zich niet meer hoeft in te spannen. 

Kortom, wij vragen aan de gemeente Waalre: 



Een aanzienlijke vermindering van het aantal te bouwen woningen en hooguit bouwen tot aan het 
Volkstuincomplex 
Behoud van het Volkstuincomplex zoals het er nu ligt. 

Mogen wij u vragen deze petitie te tekenen en breed te delen? 
Heel veel dank daarvoor! 

Een selectie van de opmerkingen door ondertekenaars 
#4 
Ik voor het behoud van een groene omgeving en natuurlijk de moestuinen een heel belangrijk 
onderdeel hiervan .zeker gezien het plezier wat de tuinders ondervinden maar ook vanwege 
sociale contacten met de bewoners de kinderen die komen en meedoen hierin ...LAAT ONS 
Blijven....ik ben het eens met de petitie 

 (Waalre, 2021-01-30) 

#65 
Ik onderteken omdat volkstuinen belangrijk zijn als groen voorziening en een nuttige zinvolle 
dagbesteding is voor veel mensen. Natuur en natuurlijke producten bewerken moet mogelijk 
blijven in deze digitale tijden! 

(Krommenie, 2021-01-30) 

#66 
Het behoud van de volkstuinen is van sociaal belang in een multiculturele samenleving. En plek 
waar we elkaar ontmoeten en zaken uitwisselen 

(Waalre, 2021-01-30) 

#79 
Ik onderteken omdat ik mijn volkstuin niet kan missen. Het is een feest om te zaaien en te oogsten. 
Daarnaast is het contact met mede-tuiniers heel plezierig. De plaats van het complex is ideaal; 
dichtbij en toch in het groen. Langslopende wandelaars genieten volop van de kleurrijke tuinen en 
ook dat contact is soms heel verrassend. Laat het complex in tact en er zullen veel mensen blij 
zijn. 

(Waalre, 2021-01-30) 

#81 
Er niet meer natuur moet verdwijnen! Zeker geen tuintjes die mensen met liefde verzorgen. Dat 
prachtige gebied moet blijven in originele staat! 

(Waalre, 2021-01-31) 

#82 
The garden gives us a sense of belonging to share and interact with the neighbors. We love 
teaching our kids where food comes from and the garden is essential to our social well being. It 
would be a pitty if the gardens are replaced with a crowded plot of houses, and we are worried 
about the nature and beauty of the living area as well as the traffic issues that it will bring. 

 (Aalst, Waalre, 2021-01-31) 

#87 
Ik onderteken, omdat ik het volkstuincomplex een belangrijke toevoeging vind aan de wijk 
Ekenrooi, waar velen al jaren een plezierige bezigheid hebben, vaak op loopafstand van het 
woonadres. 

 (Waalre, 2021-01-31) 

#90 
Het is voor veel mensen belangrijk voor ontspanning en lichamelijk bezig zijn, maar zeker ook de 
gezelligheid van andere mensen 

 (Waalre, 2021-01-31) 

#91 
Ik onderteken omdat ik zie hoeveel vreugde de volkstuinders halen uit de dagelijkse bezigheden 
hier. 



Sommige ouderen geven aan hier hun zinvolle dagbesteding in te zien, maar te zullen stoppen 
indien de volkstuin moet verhuizen. Zou jammer zijn! 

(Aalst-Waalre, 2021-01-31) 

#94 
De moestuin is een genot voor jong en oud en al helemaal bij jou in de buurt. 
We wonen toch in “Groenfontein” Waalre. 
Heerlijk op de fiets erheen . 

(Waalre, 2021-01-31) 

#100 
ik hou van volkstuinen. Doe dit al zeker 10 jaar. et is mijn ontspanning en plek om wat mensen te 
spreken en dat gaat eenvoudig met een gemeenschappelijk onderwerp. 

(waalre, 2021-02-01) 

#101 
Zoveel ruimte neemt het nu ook weer niet in. Verplaatsen is geen optie. Het complex staat 
niemand in de weg. 

(Waalre, 2021-02-02) 

#102 
Het een fijne plek is om 1x per week met mijn kleinkinderen te lopen en ze te leren over planten en 
bloemen 

 (Aalst, 2021-02-02) 

#103 
Wezenlijk sociale functie, educatie en ontmoetingsplek 

 (Aalst, 2021-02-02) 

#106 
De volkstuinen bij het achterend horen,het probleem in Waalre is als je wethouders en 
burgemeester die niks met het platteland in Aalst-Waalre hebben,dit gaan verkwanselen aan 
projectontwikkelaars en energie bedrijven 

(Aalst- Waalre, 2021-02-04) 

#107 
Ik onderteken omdat ik weet dat de moestuinen een zeer belangrijk element in onze wijk zijn. Niet 
alleen voor de tuiniers, maar vooral ook voor de mensen die graag daar even een rondje doen - 
jong - out - sporters. Zonde als dat hier zou verdwijnen! 

(Waalre, 2021-02-04) 

#110 
Ik opgegroeid ben ik Aalst en er nog steeds regelmatig ben. Het zou eeuwig zonde zijn als deze 
plannen doorgezet worden. Het is een mooi stuk natuur en dat zou zo moeten blijven. 

 (Utrecht , 2021-02-04) 

#112 
Ik kan het niet beter omschrijven dan mijn vader: de tuin is een samenleving in het klein waar het 
altijd fijn is.  
Mijn vader en mijn oom hebben samen heel veel plezier in de tuin en ze voorzien vele mensen van 
het lekkere fruit en de smaakvolle groente.  
Het volbouwen van deze percelen sluit ook niet aan bij wat we in Nederland willen: een betere en 
mooiere wereld.  
Ga eens langs bij de broers Geenen, dan wordt het u wel duidelijk.  
Anke 

 (Vlijmen, 2021-02-04) 

#120 
Dat mijn opa zijn hobby kan behouden 

(Waalre, 2021-02-04) 



#122 
Ik teken deze petitie omdat ik er als kind al jaren kwam samen met mijn opa. Het heeft veel 
herinneringen gebracht en dat doet het nog steeds! Ieder jaar opnieuw weer kwam opa met zijn 
eigen jam en producten van ‘het landje’ (zoals we het noemen). Het zou super jammer zijn als 
deze mooie herinneringen alleen maar herinneringen zijn ipv dat het er nog steeds in het echt is! 

(Waalre, 2021-02-04) 

#131 
De gezondheid en de toekomst van onze kinderen hangt af van een gezond leefklimaat en dit 
begint met een gezonde bodem. Als de bodem gezond is, zijn de bomen, onze groente en ons fruit 
gezond. En kunnen wij gezonde lucht inademen (dankzij de bomen) en gezond voedsel eten 
(dankzij de bodem). Wij mensen kunnen niet zonder de natuur, zonder bomen, zonder gezonde 
voeding. Zie hiervoor bijv. de documentaire KISS THE GROUND.  

Het volkstuincomplex geeft hét voorbeeld voor de toekomst, hoe met respect om te gaan met onze 
aarde en onze bodem en dus met onszelf. Hoe wij en de vele generaties na ons, kunnen 
voortleven. Want alles komt uiteindelijk bij ons terug. De toekomst is nu en het voorbeeld is er al. 
Laat dit unieke en waardevolle voorbeeld een inspiratie zijn en kopieer het op meerdere plekken in 
Waalre en omgeving. Ontwikkel voedselbossen, plant meer bomen, want we hebben juist nú meer 
bomen nodig i.p.v. minder.  

We leven in een ecosysteem waar we als mens afhankelijk zijn van de natuur, we staan er niet 
boven al denken we dat vaak wel en gedragen we ons ook zo. Echter, de natuur blijft zonder enige 
twijfel bestaan zonder ons, maar wij zullen niet blijven bestaan zonder de natuur! Wees wijs 
Waalre. Er zijn zoveel mooie alternatieve oplossingen voor het huizentekort. Alternatieven 
waardoor we uiteindelijk als samenleving winnen in plaats van verliezen. 

(Eindhoven, 2021-02-04) 

#135 
Ik van mening ben dat nieuwbouw pas  
Aan de orde is als andere mogelijkheden uitgesloten zijn. In Aalst Waalre staan er diverse panden 
leeg. Natuurlijk is het goedkoper voor een project ontwikkelaar om een wijk uit de grond te 
stampen. Maar hoe mooi zou het zijn om kleinschalige projecten op te pakken. Hergebruik van een 
bedrijfspand naar betaalbare appartementen bijvoorbeeld. In een tijd dat we steeds bewuster 
omgaan met de natuur, volkstuintjes verplaatsen met alle gevolgen vandien voor dier en mens. Ik 
ben tegen en hoop oprecht dat ik tijdens mijn lunchwandeling nog lang kan genieten van dit mooie 
stukje Aalst. 

 (Aalst , 2021-02-05) 

#141 
Verplaatsen van de volkstuinen is geen optie omdat het jaren duurt vooraleer de grond ontgonnen 
en vruchtbaar gemaakt is. 

 (WAALRE, 2021-02-05) 

#145 
Er kleinschaliger gebouwd moet worden, omdat de omgeving het verkeer niet aan kan, en we 
vrezen voor onze naar school gaande jeugd 

(Waalre, 2021-02-06) 

#149 
Ik onderteken omdat ik de volkstuinen heel belangrijk vind voor de sociale cohesie en 
biodiversiteit. Daarnaast is het een heerlijk stukje wandelgebied met de verschillende biologische 
stukjes kleinschalige landbouw. 

(Waalre, 2021-02-06) 

#151 
Het moestuinencomplex behouden dient te blijven, het groen geen plaats dient te maken voor 
zoveel woningen en te veel woningen zorgen voor verkeersoverlast en -drukte in de omliggende 



straten, met name de Koningin Wilhelminalaan. Gemeente Waalre, houd uw bewoners tevreden! 
Dat is de grootste winst voor onze gemeente! 

 (Waalre, 2021-02-06) 

#154 
Sociale functie volkstuinen erg belangrijk en moet behouden blijven, natuurbehoud, is best ruimte 
voor aantal woningen naast volkstuinen maar moet beperkt blijven. Vrees voor woongenot en 
veiligheid in al erg druk geworden kon Wilhelminalaan 

 (Aalst, 2021-02-06) 

#157 
Behoud van de volkstuinen heeft een belangrijke maatschappelijke functie en zorgt voor diversiteit 
in Ekenrooi. Voor de kinderen in Ekenrooi zijn de volkstuinen zijn weer waardevol. 

(Waalre, 2021-02-06) 

#158 
Ik vrees voor mijn straat de Koningin. Wilhelminalaan en daarnaast vind ik hwt onaanvaardbaar om 
in zo’n mooi stukje Aalst 200 woningen te plaatsen. 

(Waalre, 2021-02-06) 

#161 
Ik deze ecologische en sociale oase wil behouden 

(Waalre, 2021-02-06) 

#162 
Er niet is nagedacht over de verkeersafhandeling 

 (Waalre, 2021-02-06) 

#167 
Mijn kinderen een tuintje hebben en er, na een dag hard werken, hun noodzakelijke ontspanning 
vinden.  
En de onderlinge band is ontzettend goed. Men adviseert elkaar en helpt elkaar met alles. 

 (Aalst, 2021-02-06) 

#170 
Gemeente Waalre, onafhankelijke gemeente, los van Eindhoven. 
Gezond en bewaakt het behoud van het unieke, kenmerkende karakter van Waalre, groendorp 
met vele recreatieve mogelijkheden voor alle inwoners 

(Waalre, 2021-02-06) 

#172 
Het verdwijnen van de volkstuintjes en het bouwen van huizen aldaar akelige gevolgen kan 
hebben voor de wilhelminalaan 

 (Waalre, 2021-02-06) 

#174 
Ik voorzie een te grote verkeersdrukte op de Koningin Wilhelminalaan 

(Aalst- Waalre, 2021-02-06) 

#176 
Ik onderteken omdat mijn moeder er een moestuin heeft en het niet alleen voor mijn moeder maar 
voor iedereen, gezonder is groente en fruit uit eigen tuin te eten (meer bio gaat niet!) en het 
daardoor belangrijk is dat de natuur en de moestuinen behouden blijven. 

 (Dortmund , 2021-02-06) 

#177 
Ik onderteken deze petitie omdat de volkstuinen echt een manier zijn om mensen met een heel 
verschillende achtergrond en of levensfase samen te brengen. De unieke locatie aan de rand van 
de wijk is daarbij een heel belangrijke factor. Ik ben niet tegen het plan voor een nieuwbouw wijk, 
maar ondersteun de petitie dat we moeten kijken naar een gespreide locatie voor de 200 



woningen. Ik zou graag antwoord willen zien op de vraag waarom er niet een deel van de 200 
woningen op het veld langs de A2 geplaatst kunnen worden, waar nu een een Zonneveld gepland 
is. Daar is de ontsluiting perfect. Vlak langs de snelweg is er over het hele stuk van de N69 tot ver 
voorbij knooppunt leenderheide genoeg ruimte voor het opwekken van groene energie. 

 (Waalre Aalst, 2021-02-06) 

#180 
Wij in Aalst woonden en altijd door deze mooie volkstuin wandelden en het daar zo mooi is! 
En natuurlijk om dat biodiversiteit hét sleutelwoord van de toekomst is!! 

(Steensel , 2021-02-07) 

#184 
Ik het belangrijk vind dat er voldoende moestuinen zijn en ivm biodiversiteit 

 (Berkel-Enschot , 2021-02-07) 

#185 
Lokaal verbouwen goed voor milieu. 
Bio diversiteit. 
Integratie tussen verschillende culturen 
Samenwerking in de wijk 

 (Eindhoven, 2021-02-07) 

#189 
Biologische landbouw ondersteun, binding van mensen met de natuur ondersteun en lokale 
voedselvoorziening ondersteun. 

 (Valkenswaard, 2021-02-07) 

#190 
Ik onderteken omdat een gebied waar jarenlang biologische tuinbouw is bedreven zeldzaam is en 
daardoor ecologisch zeer waardevol, uniek, waar "normale" tuindersgrond zeer arm is aan 
insecten, wormen en wilde planten. 

(Venlo, 2021-02-07) 

#191 
Volkstuinen zijn in vele opzichten voor zowel de mens als de natuur enorm belangrijk. Afblijven 
dus! 

(Venlo, 2021-02-07) 

#197 
Dit initiatief gekoesterd moet worden en gekopieerd naar iedere woonkern! 

(Valkenswaard, 2021-02-07) 

#233 
Ik vind het belangrijk dat kinderen weten waar hun eten vandaan komt, dat bijen hun gang kunnen 
blijven gaan op het Achtereind, dat mensen uit alle rangen en standen en uit alle culturen kunnen 
blijven samenkomen bij de Volkstuintjes. De Volkstuintjes zijn een vreedzame biotoop waar velen 
ontspanning vinden in deze hectische tijden. 

 (Waalre, 2021-02-11) 

#237 
Ik onderteken omdat tuinieren bijdraagt aan een gezonde levensstijl en de insectenpopulatie helpt. 

 (Luyksgestel , 2021-02-11) 

#266 
Ik onderteken omdat ik weet hoe belangrijk de volkstuin is voor mijn zusje en haar jonge gezin. 
Niet alleen vanuit sociaal oogpunt, maar het is ook belangrijk dat haar kinderen leren hoe dat je 
gezond voedsel zelf kunt verbouwen. 

 (Eindhoven , 2021-02-23) 

#290 



Ik het heel belangrijk vindt dat er vers geteeld kan worden midden in de wijk waar mensen elkaar 
kunnen ontmoeten en verbinden zonder gassen te moeten snuiven toxines!! 

(Aalst-waalre, 2021-03-05) 

#297 
Ik onderteken omdat ik het helemaal eens ben met de strekking van de brief, zeer regelmatig in dit 
gebied wandel en geniet en een van de wijngaardmannen ben in deze volkstuin. 

 (Waalre, 2021-03-05) 

#298 
Het Achtereind en de Volkstuinen zijn uniek: sociaal, historisch, recreatief en als natuur! Een groen 
en ondernemend Waalre kan niet zonder! 

 (Waalre (Aalst), 2021-03-06) 

#305 
Ik dagelijks meerdere malen geniet van deze groene oase tegen onze woonwijk aan. De weilanden 
met paarden en de groentetuintjes bieden ontzettend veel rust, ruimte en recreatie. Ik wil eigenlijk 
de gemeente raad uitnodigen om een uur een stoeltje neer te zetten tussen de weilanden en de 
groentetuintjes en ervaar het zelf! 

(Waalre, 2021-03-06) 

#308 
De volkstuin is onmisbaar en belangrijk 

 (Waalre, 2021-03-06) 

#309 
Ik tekenen deze petitie omdat de bezwaren en zorgen in bovenstaande, een gedegen 
onderbouwing hebben, en deze in het verlengde liggen van de door ons geuitte zorgen mbt tot 
voorgenomen plannen in de conceptvisie Buitengebied Aalst 

(Waalre, 2021-03-06) 

#310 
De volkstuinen hebben naast een recreatieve waarde voor de gebruikers en vele bezoekers, ook 
een belangrijke waarde voor de natuur. Veel vogels en insecten maken er dankbaar gebruik van. 

 (Aalst-waalre, 2021-03-06) 

#311 
De volkstuin een unieke bron van sociale contacten is. 

Eindhoven, 2021-03-06) 

#314 
Van groot belang voor mensen om zelf met planten bezig te zijn en eventueel ook nog zelf lokaal 
te kunnen oogsten. Natuurwaarde van tuintjes is ook hoog. 

(Waalre, 2021-03-06) 

#317 
Deze vereniging op deze plek als mooie buffer tussen bebouwing en natuur niet blijven 

 (Waalre, 2021-03- 

#336 
De volkstuinen belangrijk zijn voor de gemeenschap, hier moet ruimte voor beschikbaar blijven. 

 (Waalre , 2021-03-08) 

#342 
Ik het belangrijk vind dat de tuintjes blijven, ook voor de bijtjes vlinders en hommels 

 (Brabant , 2021-03-08) 

#357 
OOK DIT NOG AFPAKKEN?  



Zo iets moois MOET blijven. Neem er een voorbeeld aan en kijk hoe mooi dit is voor mens en 
gezondheid. Dit is een belangrijke manier om te ontspannen, voor heel veel mensen . En 
burgemeester en wethouders van de gemeente Waalre, u zou er goed aan doen de volkstuinen 
complex uit te bereiden . Dat zou u pas sieren. 

(Waalre , 2021-03-08) 

#361 
Het complex hoort bij de buurt en is opgenomen in de natuur 

 (Waalre, 2021-03-08) 

#364 
Ik zelf ook jarenlang een tuintje heb gehad daar en ik dus weet hoe het is om je daar in te spannen 
en te ontspannen en dan van heerlijke zelf gekweekte groenten en fruit kunt genieten. En de 
sociale contacten met de andere tuiniers zijn echt goud waard! 

 (Waalre, 2021-03-09) 

#377 
Volkstuinen helpen aan de biodiversiteiten van insecten en vogels, aan balans werk/privé voor de 
mensen te behouden, aan sociale contact en empathie op te bouwen tussen leden en 
bezoekers.Kortom, het help aan diversiteit in zijn breedst zin. 

(Waalre, 2021-03-24) 

Totaal: 377 ondertekenaars


